
Sedmé setkání pro evangelizaci     9. 2. 2015 

 

Vytváření evangelizující farnosti (podle knihy Creating the Evangelizing Parish), třetí kapitola: 

 Katolíci mají obavy z evangelizace. Negativní zkušenost s různými „evangelizátory“ (spíš 
v USA) a negativní zkušenost se Svědky Jehovovými. 

 V čem je katolická evangelizace jiná? Vychází z podstaty nedělní bohoslužby: Bible a Svátost, 
slovo a symbol. 

 Jako katolíci zveme druhé k našemu způsobu života víry stojícímu na radostném poselství 
evangelia a svátostném životě. 

 Nemůžeme vyjádřit, kdo je Ježíš, bez použití evangelií: obrazy, příběhy, podobenství a kázání. 

 Je nutné propojit slova Bible s naší lidskou životní zkušeností. 

 Poselství Bible je účinné ve chvíli, když se naše zkušenosti a zkušenosti Bible setkají 
v interpretaci (pochopení), která je pro nás zjevením nového pochopení skutečnosti. 

 Písmo nám pomáhá porozumět naší lidské zkušenosti a zároveň naše zkušenosti nám 
pomáhají porozumět Písmu. Například: Po smrti blízké osoby jistě budeme číst zprávu 
o vzkříšení Krista jinak než předtím. 

 Nemůžeme se vyjadřovat beze slov a tato slova by nám chyběla bez společenství, které nás 
těmto slovům a jejich významu učí.  

 Evangelizace je tedy zaprvé o lidské zkušenosti a zadruhé o společenství. 

 Většinou klademe příliš velký důraz na myšlení. Ale život není jen o rozumu. To nám 
připomíná liturgie. 

 Symboly a znamení jsou víc než jen znaky. Symboly připomínají nejen myšlenky, ale ještě 
mnohem více osoby a vztahy. Symboly se nás až fyzicky dotýkají a reagujeme na ně nejen 
rozumem, ale i svými pocity a emocemi. 

 Skupina lidí nemůže existovat bez symbolů. Pro stát je to vlajka, pro katolíky kříž apod. 

 Podstatné jsou symboly ve svátostech. „Svátosti jsou účinná znamení.“ 

 Pokud nepřijímáme symboly a svátosti, tak může evangelizace snadno opomenout význam 
křesťanského společenství. Symboly nás spojují. Pokud v hlásání evangelia budou chybět 
symboly a znamení, tak se evangelizace nedotkne člověka v úplnosti. 

 Proto pro katolíky evangelizace nikdy nemůže být pouze „slyšení a rozhodnutí“. 

 Pro nás katolíky je tedy evangelizace: 
o Postavená na zkušenosti lidského života v celé jeho šíři. 
o Zakotvená ve společenství věřících. 
o Celostní. Zahrnující všechny oblasti osobního a společenského života. 
o Nekončící proces, který se různými způsoby dotýká lidského života v jeho různých 

momentech. 
o Zahrnuje kulturu slova a symbolů. 
o Je výzvou integrovat (spojit v harmonický celek) život a víru. 

 
 

Podněty z šestého setkání: 

1. Dát do kostelů krabičky pro svědectví. Plakátky na nástěnky a informaci do časopisu. 

 
Příští setkání bude ve středu 11. března 2015 v 18:00 v kostele sv. Vavřince. 

Nejdříve bude mše svatá a pak setkání na faře. 


